

Title (en)  
Head and/or neck support

Title (de)  
Kopf- und/oder Nackenstütze

Title (fr)  
Appui-tête et/ou appui-nuque

Publication  
**EP 2090194 A1 20090819 (DE)**

Application  
**EP 08021864 A 20081217**

Priority  
DE 102008008961 A 20080213

Abstract (en)

The support (10) has a device adjusting height of the support to move the support relative to a back rest of a chair. A receptacle (12) provides cushion for an element selected from a group consisting of a head and a neck. A receptacle (14) fastens the support with the back rest. Swivel arms (16, 18) hold the support rotatably at an end of the receptacle (14), where the swivel arms are connected in a rotatable and swiveable manner to swivel arms (20, 22), respectively. The swivel arms (20, 22) hold the receptacle (12) at an end, which is opposite to the swivel arms that are hingedly-connected.

Abstract (de)

Eine Kopf- und/oder Nackenstütze eines Sitzes, insbesondere eines Bürostuhls, wobei die Stütze (10) eine Verschwenk- und Höhenverstelleinrichtung aufweist, mit der die Stütze (10) gegenüber einer Rückenlehne des Sitzes bewegbar ist, und die Stütze (10) eine erste Aufnahme (12) für ein Kopf- und/oder Nackenpolster und eine zweite Aufnahme (14) zur Befestigung der Stütze (10) an der Rückenlehne aufweist, und wobei die Stütze (10) über zwei erste Schwenkarme (16, 18) einenends an der zweiten Aufnahme (14) drehbar gehalten ist und die ersten Schwenkarme (16, 18) anderenends dreh- und schwenkbar mit zwei zweiten Schwenkarmen (20, 22) verbunden sind, die an dem den gelenkig miteinander verbundenen Schwenkarmen (16, 18, 20, 22) gegenüberliegenden Ende die erste Aufnahme (12) halten.

IPC 8 full level  
**A47C 7/38** (2006.01)

CPC (source: EP US)  
**A47C 7/38** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [X] BE 692661 A 19670703
- [X] JP 2002011058 A 20020115 - KEIHIN IKA KOGYOSHO KK
- [X] JP 2000288042 A 20001017 - KEIHIN IKA KOGYOSHO KK
- [A] DE 4226153 A1 19940210 - SUES WALTER [DE], et al
- [A] US 4335920 A 19820622 - HIRTH EMIL

Cited by  
EP2395962A4

Designated contracting state (EPC)  
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MT NL NO PL PT RO SE SI SK TR

Designated extension state (EPC)  
AL BA MK RS

DOCDB simple family (publication)  
**EP 2090194 A1 20090819**; DE 102008008961 A1 20090820; US 2009200851 A1 20090813; US 7914079 B2 20110329

DOCDB simple family (application)  
**EP 08021864 A 20081217**; DE 102008008961 A 20080213; US 36544209 A 20090204